



Paris, May 27, 2011

Support for trade-union freedoms in IRAN

In solidarity with the imprisoned Iranian trade unionists, the French trade unions call for a gathering in front of the head office of ILO in Geneva on June 9.

The repressive measures against Iranian trade-union activists this May 1st and the arrest of labour activists in Kurdistan constitutes violations of the basic rights.

We French trade unions, along with the international labour-union movement, express our solidarity towards the Iranian women and men who, in spite of the risks which the trade-union activity in Iran involves, engaged in the struggles in favour of defence of the workers.

We think of all the activists who have been imprisoned in the recent years and months, because they wanted to exert their basic right which is to undertake a trade-union activity. This combat is worth admiration and respect, for them and their families which support them.

More than ever, it is necessary to take with the word the countries which ratify on paper conventions of ILO and which actually ridicules them in reality. It is the case of Iran. It rests with the trade-union organizations in the world to affirm their solidarity and to implement the means of which they lay out to put an end to repression against the Iranian workers who want to create independent trade-union organizations.

For this reason we call for a gathering on June 9, 2011 in Geneva in front of the headquarter of the ILO at the time of its annual conference

June 9, 2011 starting from 11h Place of the Nations in Geneva

Contacts members of French trade union collective

CGT: Jean-François Courbe jf.courbe@cgt.fr @ + 33 6 76 49 00 17

FSU: Corinne Vialle corinne.vialle@snuipp.fr @ + 33 6 09 80 46 04

Solidarity: Alain Baron contact@solidaires.org + 33 (0) 1 58 39 30 20

UNSA: Said Darwan darwane@unsa.org + 33 6 71 85 16 65



Paris, le 27 mai 2011

Soutien aux libertés syndicales en IRAN

En solidarité avec les syndicalistes iraniens emprisonnés, les syndicats français appellent à un rassemblement devant le siège de l'OIT à Genève le 9 juin.

Les mesures de répression à l'encontre des militants syndicaux iraniens ce 1^{er} mai et l'arrestation de militants syndicaux au Kurdistan constituent des violations des droits fondamentaux.

Nous syndicats français, avec le mouvement syndical international nous exprimons notre solidarité envers les femmes et les hommes iraniens qui, malgré les risques que comporte l'activité syndicale en Iran, se sont engagés dans le combat en faveur de la défense des travailleurs.

Nous pensons à tous les militants emprisonnés depuis des mois et des années, coupables d'avoir exercé le droit fondamental qu'est de mener une activité syndicale. Ce combat vaut admiration et respect, pour eux et leurs familles qui les soutiennent.

Plus que jamais, il faut prendre au mot les pays qui ratifient sur le papier les conventions de l'OIT et qui en réalité les bafouent dans la réalité. C'est le cas de l'Iran.

Il appartient aux organisations syndicales dans le monde d'affirmer leur solidarité et de mettre en œuvre les moyens dont elles disposent pour faire cesser la répression à l'encontre des travailleurs iraniens qui veulent créer des organisations syndicales indépendantes.

C'est pour cette raison que nous appelons à un rassemblement le 9 juin 2011 à Genève devant le siège de l'OIT à l'occasion de sa conférence annuelle.

9 Juin 2011 à partir de 11h Place des Nations à Genève

Contacts des membres du collectif syndical français

CGT : Jean-François Courbe jf.courbe@cgt.fr + 33 6 76 49 00 17

FSU : Corinne Vialle corinne.vialle@snuipp.fr + 33 6 09 80 46 04

Solidaires : Alain Baron contact@solidaires.org + 33 (0) 1 58 39 30 20

UNSA : Saïd Darwane darwane@unsa.org + 33 6 71 85 16 65